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Az IKEA főtulajdonosának számító Ingka Csoport 
bejelentette, hogy 3 milliárd eurót ruház be azért, 
hogy a logisztikai rendszere megfeleljen az elekt-
ronikus kereskedelem kihívásainak. A társaság az 
összegből 2023-ig új központokat alakít ki és átépíti 
a meglévő üzleteit azért, hogy azok az internetes 
kereskedelemben elosztóközpontokként is működ-
jenek, s ne kelljen raktárakat használnia. Erről Tolga 
Oncu, az Ingka Csoport kiskereskedelemért fele-
lős menedzsere beszélt a Reuters hírügynökségnek 
adott interjújában. Az új üzletkialakítás és a szállí-
tási lánc tesztje Londonban és az Egyesült Király-
ságban fog történni.

Oncu hangsúlyozta, hogy minden négyzetmé-
terüket átalakítják és feltette a kérdést, hogy miért 
kellene raktárcsarnokokat bérelniük az online üzle-
tükhöz, ha az érintett árucikkeket akár a saját áru-

házaikból is elküldhetik a vásárlóiknak. Ez nemcsak 
gyorsabb, olcsóbb, de kevesebb károsanyag kibo-
csátással is jár. Az IKEA az elmúlt években kisebb, 
városközpontokhoz közelebbi üzletekkel, korszerű-
sített honlappal, saját tervezői alkalmazásokkal és 
digitális szolgáltatásokkal reagált az elektronikus 
vásárlással kapcsolatos kihívásokra. Az áruházlánc 
a koronavírus-járvány idején rekordbevételeket 
könyvelt el, amely egyértelműen arra volt vissza-
vezethető, hogy az emberek több időt töltöttek az 
otthonaikban és azokat új bútorokkal rendezték be.

Oncu kiemelte, hogy az orosz-ukrán háború és 
a számos országban jelentkező magas infláció elle-
nére a befektetések mellett döntöttek. A borús 
fogyasztói kilátások dacára úgy látja, hogy az embe-
rek jó ár-érték arányú, megfizethető megoldásokat 
fognak keresni, amelyek jó minőségűek és funkci-
onálisak. A menedzser hozzátette, hogy az elmúlt 
három pénzügyi esztendőben 2,1 milliárd eurót 
invesztáltak 32 piacon az új és a meglévő üzleteikbe. 
A legutóbbi befektetéseikkel a hagyományos „blue-
box boltjaikra” összpontosítanak Indiában, Kíná-
ban és Romániában, valamint az új áruházaikra az 
Amerikai Egyesült Államokban, Dániában, Indiában, 
Kanadában, Olaszországban és más államokban.

Válogatta: Berke Barnabásné
Forrás: www.sg.hu

A bútorgyártó átszervezi a logisztikai rendszerét.

3 milliárd eurót fektet az elektronikus kereskedelembe 
az IKEA

Emily O’Reilly, az Európai Ombudsman együtt dol-
gozik az európai uniós intézményekkel, ügynöksé-
gekkel és szervekkel azért, hogy az európai polgá-
rok javát szolgáló, lehető legmagasabb fokú igaz-
gatási gyakorlatokat érjék el. A szakember 2014. 

június 30-án így fogalmazta meg a feladatát: „Célom 
támogatni, hogy az uniós intézmények egyre haté-
konyabbá, átláthatóbbá és jobban elszámoltat-
hatóvá váljanak az Európai Ombudsman munkája 
hatásainak és láthatóságának növelése által.”

A szervezetnek reagálnia kell az elmúlt két évtized technikai fejlődésére. Az EU közigazgatásának nyilvá-
nossága 20 éve lett szabályozva, és míg akkoriban a kommunikáció levelekben, emailen vagy faxon történt, 
ma már teljesen általános az üzenőprogramok, SMS-ek és a felhőszolgáltatások használata, aminek kiadását 
a jogszabály régiségéből adódóan nem teszi kötelezővé.

Átláthatóbb Európai Unió kell

https://www.reuters.com/business/retail-consumer/ikea-spend-3-bln-euros-stores-it-adapts-e-commerce-2022-05-09/
https://sg.hu/cikkek/it-tech/149783/3-milliard-eurot-fektet-az-elektronikus-kereskedelembe-az-ikea
https://www.ombudsman.europa.eu/hu/emily-oreilly
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Emily O’Reilly most elmondta, hogy az európai 
uniós intézmények még mindig nem nagyon lát-
hatók át, ezért szükség van a területen reformokra 
és az európai uniós dokumentumokhoz hozzáfé-
rést biztosító korszerű jogot sürgetett. Az Európai 
Ombudsman rámutatott, hogy a kommunikációs 
eszközök elmúlt két évtizedben megvalósult fejlő-
dése miatt a dokumentumokhoz hozzáférést biz-
tosító szabályokat a folyamathoz kell igazítani.

A szakember szerint a legnagyobb problémát 
az jelenti, hogy az Európai Parlament és a Tanács 
1049/2001/EK rendeletét (2001. május 30.) az 
Európai Parlament, a Tanács és a Bizottság doku-
mentumaihoz való nyilvános hozzáférésről a mai 
napig nem sikerült maradéktalanul megvalósítani. 
Emily O’Reilly közölte, hogy az évente az irodájá-
hoz benyújtott beadványok egynegyede az európai 
uniós dokumentumokhoz való hozzáférések akadá-
lyozásával és a hiányzó átláthatósággal kapcsolatos.

Az érintett esetek többségében az európai uniós 
intézmények kivételes szabályozásokat alkalmaz-
nak vagy halogatják az információk kiadását, így az 
utóbbiak fontossága veszít a jelentőségéből. Gya-
kori, hogy a hivatalok a „dokumentum” meghatá-

rozással kapcsolatban is vitákat folytatnak. Jó példa 
volt erre, amikor az Európai Bizottság nem adta ki 
az Ursula von der Leyen elnök és a Pfizer gyógy-
szercég vezetője, Albert Bourla közötti SMS-eket 
és egyéb anyagokat. Az indoklás az volt, hogy az 
aktákban nem találhatók dokumentumok.

Az Európai Ombudsman felhívta a figyelmet 
arra, hogy az átláthatósági szabályok a digitális 
kommunikációs eszközökre (azonnali üzenetküldő 
programok, SMS-ek stb.) is vonatkoznak. Szintén 
ez a helyzet a felhőkörnyezettel és az arra épülő 
rendszerekkel. Például ha egy dokumentumot 
nem az EU intézményeiben tárolnak, hanem egy 
külső szerveren, akkor mi a helyzet? Mi a teendő 
az azonnali kommunikációval, és hogyan lehet az 
ilyesfajta „dokumentumokhoz” értelmezhető költ-
séggel hozzáférést biztosítani?

A régi szabályozás felülvizsgálata már többször 
megtörtént, de a tagállamok 2008-ban és 2011-
ben is blokkolták a megújítását. Ezek tartalmaz-
ták volna, hogy a „dokumentum” szót „adatra” cse-
réljék, és eltörölte volna az „érzékeny információ” 
fogalmát. Az EU Parlamentje hiába szorgalmazta 
a módosítást, a tagállamok vezetői mindebbe nem 
egyeztek bele. A dán elnökség bicskája 2012-ben 
törött bele a kérdésbe, az álláspontok túl messze 
voltak egymástól. Vera Jourova alelnök tavaly új 
próbálkozást indított, de az EU Bizottsága nem túl 
motivált a zárt ajtók mögötti tárgyalások nagyobb 
nyilvánosságában.

Válogatta: Berke Barnabásné
Forrás: www.sg.hu

A világjárvány felgyorsította a mesterséges intelli-
gencia (MI) adaptálását, valamint az adatvezérelt és 
digitális munkahelyek elterjedését. Becslések sze-
rint tíz éven belül több mint 120 000 új munkahely 
jöhet létre azáltal, hogy a gyógyszer- és az orvos-

technikai iparban a munkakörök fele automatizál-
ható lesz. Mindeközben a biotechnológiai gyártás-
ban már ma is nehézséget okoz a biomérnökök, az 
automatizálási szakemberek vagy a gyártástech-
nológiában jártas munkatársak megtalálása. Ennek 

Csak a gyógyszeriparban és az orvosi gyártóiparban több mint 120 000 új munkakör jöhet létre, mivel a világ-
járvány felgyorsítja a mesterséges intelligencia (MI) irányába történő elmozdulást.

Az egészségügyi mérnök a jövő hiányszakmája

https://www.heise.de/news/Transparenz-im-digitalen-Europa-Zugang-zu-EU-Dokumenten-entbehrlich-7062882.html
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/HU/TXT/PDF/?uri=CELEX:32001R1049&from=DE
 https://sg.hu/cikkek/it-tech/149597/atlathatobb-europai-unio-kell
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